


Malaysiadan berkhidmat di
UPMsebagaiprofesormadya
pada 2003 seterusnya men
jawat jawatan profesor pada
usia 36tahun hingga kini.

jaya menghasilkan penguat
optikjalur-Lyang digunakan
untuk penghantaran isyarat
WDMpada jarak gelombang
yang lebih panjang.

Penyelidikanitumendapat
pengiktirafan antarabangsa
daripada Institut Jurutera
EkktrikdanEkktronik~ffs~
tuan Laserdan Elektro Optik
(IEEE-LEOS).

Ketikaitu, sayamenerima
anugerah pembentangan
kertas kerja (pelajar) terbaik
di Puerto Ricopada 2000dan
kemudian tersenarai m~njadi . J: Profesion pensyarah
seorang daripada 12 peneri- adalah satu kerjaya menca
ma anugerah di seluruh bar kerana membabitkan
dunia. tiga teras kerja utama iaitu

Kejayaanitujuga menem- pengajaran, penyelidikan
pa sejarah negara kerana irll dan perkhidmatan profesio
pengiktirafan kepada penye- nal.
lidikan yang dijalankan sepe- Saya pun tidak terlepas
nuhnya di Malaysia. . daripada perkara ini. Jadi

Sehingga kini, belum lagi kepada mereka yang minat
ada penyelidik yang menja- mereka mesti benar-benar
lankan kajian sepenuhnya di menghayati skop kerja
Malaysiaberjayamengulangi pensyarah, perlu cemerlang
kejayaan berkenaan. dalam semua teras dan seim-

Melihat kepada perkem- bang.
bangan bidang komunikasi Pensyarah muda mesti
gentian optik yang mem- berani mencebuti penyelidi
berangsangkan, Amerika kan bidangterkiniyangboleh
Syarikat (AS)memerlukan membantu negarapada masa
kepakaran termasuk dari akan datang untuk memas
luar negara dan saya tidak tikan pembangunan negara
melepaskan peluang bekerja tidak jauh dengan negara
sebagaijurutera optikselama maju.
dua tahun di dua syarikat di Kejayaan saya natijah
Fremont dan Sunnyvale, AS daripada dedikasidan komit
untuk menimba pengalaman men dalam dunia akademik,
memandangkan pakar rujuk namun memerlukan kerja
di Malaysiaterhad ketika itu. keras serta sokongan teruta-

Kemudian saya pulang ke ma daripada keluarga.

nakan sebagai penghanta
ran data audio dan video.
Ia dapat meningkatkan

penghantaran data dengan
kapasititinggiuntuk menam
pung permintaan terutama
daripada pengguna Internet.

Bermula pada peringkat
itu, bidangkomunikasi genti
an optik berkembang di selu
rub dunia dan kursus bidang
ini mula diperkenalkan di
universiti.

TelekomMalaysiamenjadi
pelopor bidang ini terutama
dalam kajiangentian optik di
Malaysiamenerusi usahanya
menubuhkan TMPRCdi UM
yang diketuai oleh Prof Dr
Harith Ahmad.

Selepas tamat pengajian
sarjana muda, saya menjadi
pegawaipenyelidikdiTMPRC
yang ditugaskan mengkaji
penguat optik atau 'optical
amplifier'.

Persekitaran TMPROdi
dalam kampus UM,menarik
minat saya untuk menyam
bung pengajian peringkat
sarjana dan ijazah doktor
falsafah (PhD)di situ ketika
masih dalam perkhidma
tan pada 1996 hingga 2001
dengan kajian penguat optik
dijadikantajukkajian sarjana
danPhD.

Ketika itu, penyelidikan
gentian optik dijalankan
TMPRC hanya dua tahun
terkebelakang berbanding
negara maju. Jadi, kita tidak
lah begitujauh ketinggalan.

Di pusat itu, kami ber-

J: Pengajian bidang ini saya
mulakan pada peringkat
Ijazah Sarjana MudaKejuru
teraan Elektrik, Elektronik
dan Sistem ketika di Uni
versiti Kebangsaan Malaysia
(UKM)pada 1992hingga 1996.
Satu daripada subjek yang
saya belajar ialah komunika
si gentian optik. Ketika itu,
bidang ini barn bermula di
negaraini.

Sistem komunikasi gen
tian optik pertama yang
menggunakan teknologi
pemultipleks bahagi jarak
gelombangatau 'Wavelength
DivisionMultiplexing'(WDM)
berlaku pada tahun 1995.

Sistem WDM ini berke
mampuanmembawa bebera
pa isyarat dalam satu gentian
optik yang sama untuk digu-

bakat
dalam

bidang ini adalah antara
sumbangan terbesar pusat
itu di Malaysia jika dilihat
dari aspek pembangunan
insaniah.

pada ketika itu.
Sehingga kini, per

kembangan di Malay
sia mengenai teknologi
komunikasi gentian optik
boleh dikatakan sudah stabil
dan kita boleh melihatnya
berdasarkan pembangunan
infrastruktur iaitu lingkaran
gentian optik yang diban
gunkan syarikat telekomu
nikasi sejakawal1990-an.

Malaysiajugamempunyai
rangkaian gentian optik
dasar laut yang menyam
bungkan hubungan, ke
negara luar. Ini berkait rapat
dengan . perkembangan
internet yang memerlukan
jalur lebar terutama mem
babitkan penggunaan data
tinggi seperti video yang
tidak akan boleh digunakan
tanpa gentian optik.

Syarikat telekomunikasi
tempatan memasangnya di
seluruh negara dan teknologi
terkini yang menggunakan
gentian optik ialah 'Fibre
To The Home' yang dapat
menyediakan perkhidmatan
tiga dalam satu iaitu telefon,
Internet dan televisyen.

Di Malaysia, komuniti
bidang fotonik sudah ber
kembang dan ini dapat dill
hat daripada aktiviti penyeli
dikan yangpesat di beberapa
universiti tempatan.

Kebanyakanpenyelidikdi
negara ini mempunyai seja
rah berkaitan penyelidikan
di TMPRCdan penghasilan




